
PROTOKÓŁ NR XLVI/2022 

Z SESJI RADY POWIATU W STARACHOWICACH ODBYTEJ 
W DNIU 24 – LISTOPADA – 2022 ROKU 

 
  
 

 Przewodnicząca Rady – Bożena Wrona otworzyła o godzinie 9.oo 
posiedzenie XLVI sesji Rady Powiatu w Starachowicach. 
 

 W sesji wzięło udział 18 radnych, wobec powyższego Rada Powiatu 
mogła obradować i podejmować prawomocne decyzje. 

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Na sekretarza obrad, wobec braku sprzeciwu ze strony radnych, 

Przewodnicząca Rady powołała radnego Dariusza Stachowicza. 

Przewodnicząca Rady poinformowała radnych, iż wszystkie materiały 

zostały umieszczone w aplikacji eSesja, celem zapoznania radnych z nimi. 

 

Ad.2 

 Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że proponowany porządek obrad 

radni otrzymali w aplikacji eSesja. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Powiatu. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie darowizny na 

rzecz Gminy Pawłów 

b) wyrażenia zgody dla I Liceum Ogólnokształcącego na zawarcie 

kolejnej umowy najmu części nieruchomości, znajdującej się  

w budynku szkoły, położonym w Starachowicach przy ul. 

Radomskiej 37 

c) ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie obiektów 

pływających na terenie Powiatu Starachowickiego 

d) ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji 

udzielonych z budżetu Powiatu Starachowickiego dla 

niepublicznych szkół i placówek prowadzonych przez osoby fizyczne 

i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego 

e) zmiany uchwały Nr XLII/348/2022 Rady Powiatu w 

Starachowicach z dnia 28 czerwca 2022 roku w sprawie 



Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Starachowicki 

f) wskazania przedstawicieli podmiotu tworzącego do składu komisji 

konkursowej przeprowadzającej konkurs na stanowisko Zastępcy 

Dyrektora ds. leczniczych Powiatowego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Starachowicach 

g) zmiany uchwały Nr XXXVII/292/2021 Rady Powiatu w 

Starachowicach z dnia 29 grudnia 2021r. w sprawie rozkładu 

godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Starachowickiego na rok 2022 

h) zmiany Uchwały Nr XL/312/2022 Rady Powiatu w Starachowicach 

z dnia 24 marca 2022r. w sprawie podziału środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

i) zmian w budżecie Powiatu Starachowickiego na 2022 rok 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu na lata 2022-

2029 

4. Informacja dotycząca działalności kontrolnej Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Środowiska w Kielcach na terenie Powiatu 

Starachowickiego. 

5. Informacja o sytuacji finansowej Powiatowego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Starachowicach. 

6. Sprawozdanie Starosty Starachowickiego z prac Zarządu Powiatu 

pomiędzy sesjami. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Powiatu. 

9. Ustalenie terminu kolejnej sesji. 

10. Zakończenie obrad. 

W tym punkcie porządku obrad głos zabrał starosta Starachowicki Piotr 

Ambroszczyk, który zgłosił wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku 

obrad w puncie 3 podpunktu k) tj. projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na przystąpienie do Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Gmin 

Cysterskich. 

 W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

powyższy wniosek. 

 W przeprowadzonym głosowaniu Rada Powiatu przy głosach 13 „za” i 8 

„nieobecnych” dokonała zmiany w porządku obrad. 

 Po wprowadzonych zmianach porządek obrad sesji przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie sesji Rady Powiatu. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie darowizny na 

rzecz Gminy Pawłów 



b) wyrażenia zgody dla I Liceum Ogólnokształcącego na zawarcie 

kolejnej umowy najmu części nieruchomości, znajdującej się w 

budynku szkoły, położonym w Starachowicach przy ul. Radomskiej 
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c) ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie obiektów 

pływających na terenie Powiatu Starachowickiego 

d) ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji 

udzielonych z budżetu Powiatu Starachowickiego dla 

niepublicznych szkół i placówek prowadzonych przez osoby fizyczne 

i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego 

e) zmiany uchwały Nr XLII/348/2022 Rady Powiatu w 

Starachowicach z dnia 28 czerwca 2022 roku w sprawie 

Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Starachowicki 

f) wskazania przedstawicieli podmiotu tworzącego do składu komisji 

konkursowej przeprowadzającej konkurs na stanowisko Zastępcy 

Dyrektora ds. leczniczych Powiatowego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Starachowicach 

g) zmiany uchwały Nr XXXVII/292/2021 Rady Powiatu w 

Starachowicach z dnia 29 grudnia 2021r. w sprawie rozkładu 

godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Starachowickiego na rok 2022 

h) zmiany Uchwały Nr XL/312/2022 Rady Powiatu w Starachowicach 

z dnia 24 marca 2022r. w sprawie podziału środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

i) zmian w budżecie Powiatu Starachowickiego na 2022 rok 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu na lata 2022-

2029 

k) wyrażenia zgody na przystąpienie do Ogólnopolskiego 

Stowarzyszenia Gmin Cysterskich 

4. Informacja dotycząca działalności kontrolnej Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Środowiska w Kielcach na terenie Powiatu 

Starachowickiego. 

5. Informacja o sytuacji finansowej Powiatowego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Starachowicach. 

6. Sprawozdanie Starosty Starachowickiego z prac Zarządu Powiatu 

pomiędzy sesjami. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Powiatu. 

9. Ustalenie terminu kolejnej sesji. 

10. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3a) 



Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

w formie darowizny na rzecz Gminy Pawłów.  

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do Pani Elżbiety Kity 

Dyrektora Wydziału Nieruchomości, Leśnictwa i Ochrony Środowiska o 

przedstawienie powyższego projektu uchwały. 

Pani Elżbieta Kita przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że powyższy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 

Rozwoju Gospodarczego, Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Zdrowia i 

Polityki Społecznej. 

Wobec braku pytań do projektu powyższej uchwały Przewodnicząca 

Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Gminy Pawłów. 

 W przeprowadzonym głosowaniu, Rada Powiatu przy głosach 14 „za” i 

7 „nieobecnych” podjęła uchwałę Nr XLVI/374/2022 Rady Powiatu w 

Starachowicach w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w 

formie darowizny na rzecz Gminy Pawłów. 

Treść powyższej uchwały wraz z wynikami głosowania imiennego        

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3b) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody dla I Liceum 

Ogólnokształcącego na zawarcie kolejnej umowy najmu części 

nieruchomości, znajdującej się w budynku szkoły, położonym w 

Starachowicach przy ul. Radomskiej 37. 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do Pani Elżbiety Kity 

Dyrektora Wydziału Nieruchomości, Leśnictwa i Ochrony Środowiska o 

przedstawienie powyższego projektu uchwały. 

Pani Elżbieta Kita przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że powyższy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 

Rozwoju Gospodarczego, Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Zdrowia i 

Polityki Społecznej. 

Wobec braku pytań do projektu powyższej uchwały Przewodnicząca 

Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

dla I Liceum Ogólnokształcącego na zawarcie kolejnej umowy najmu części 



nieruchomości, znajdującej się w budynku szkoły, położonym w 

Starachowicach przy ul. Radomskiej 37. 

W przeprowadzonym głosowaniu, Rada Powiatu przy głosach 14 „za” i 

7 „nieobecnych” podjęła uchwałę Nr XLV/375/2022 Rady Powiatu w 

Starachowicach w sprawie wyrażenia zgody dla I Liceum Ogólnokształcącego 

na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości, znajdującej się w 

budynku szkoły, położonym w Starachowicach przy ul. Radomskiej 37. 

Treść powyższej uchwały wraz z wynikami głosowania imiennego        

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3c) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie obiektów pływających na terenie Powiatu Starachowickiego. 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do Pani Elżbiety Kity 

Dyrektora Wydziału Nieruchomości, Leśnictwa i Ochrony Środowiska o 

przedstawienie powyższego projektu uchwały. 

Pani Elżbieta Kita przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że powyższy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 

Rozwoju Gospodarczego, Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Zdrowia i 

Polityki Społecznej. 

Wobec braku pytań do projektu powyższej uchwały Przewodnicząca 

Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie obiektów pływających na 

terenie Powiatu Starachowickiego. 

W przeprowadzonym głosowaniu, Rada Powiatu przy głosach 15 „za” i 

6 „nieobecnych” podjęła uchwałę Nr XLVI/376/2022 Rady Powiatu w 

Starachowicach w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie obiektów pływających na terenie Powiatu Starachowickiego. 

 

Treść powyższej uchwały wraz z wynikami głosowania imiennego        

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3d) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania 

dotacji udzielonych z budżetu Powiatu Starachowickiego dla niepublicznych 

szkół i placówek prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne 

niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. 



Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do Pana Michała 

Gutowskiego Dyrektora Wydziała Edukacji i Kultury o przedstawienie 

powyższego projektu uchwały. 

Pan Michał Gutowski przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że powyższy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji, Kultury, Kultury 

Fizycznej i Promocji Powiatu, Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję 

Zdrowia i Polityki Społecznej. 

Wobec braku pytań do projektu powyższej uchwały Przewodnicząca 

Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania dotacji udzielonych z budżetu Powiatu 

Starachowickiego dla niepublicznych szkół i placówek prowadzonych przez 

osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego. 

W przeprowadzonym głosowaniu, Rada Powiatu przy głosach 16 „za” i 

5 „nieobecnych” podjęła uchwałę Nr XLVI/377/2022 Rady Powiatu w 

Starachowicach w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji 

udzielonych z budżetu Powiatu Starachowickiego dla niepublicznych szkół i 

placówek prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego. 

Treść powyższej uchwały wraz z wynikami głosowania imiennego        

stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3e) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/348/2022 Rady 

Powiatu w Starachowicach z dnia 28 czerwca 2022 roku w sprawie 

Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Starachowicki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do Pana Michała 

Gutowskiego Dyrektora Wydziała Edukacji i Kultury o przedstawienie 

powyższego projektu uchwały. 

Pan Michał Gutowski przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że powyższy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji, Kultury, Kultury 

Fizycznej i Promocji Powiatu, Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję 

Zdrowia i Polityki Społecznej. 



Wobec braku pytań do projektu powyższej uchwały Przewodnicząca 

Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XLII/348/2022 Rady Powiatu w Starachowicach z dnia 28 czerwca 2022 

roku w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Starachowicki. 

W przeprowadzonym głosowaniu, Rada Powiatu przy głosach 16 „za” i 

5 „nieobecnych” podjęła uchwałę Nr XLVI/378/2022 Rady Powiatu w 

Starachowicach w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/348/2022 Rady Powiatu 

w Starachowicach z dnia 28 czerwca 2022 roku w sprawie Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Powiat Starachowicki. 

Treść powyższej uchwały wraz z wynikami głosowania imiennego        

stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3f) 

Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawicieli podmiotu 

tworzącego do składu komisji konkursowej przeprowadzającej konkurs na 

stanowisko Zastępcy Dyrektora ds. leczniczych Powiatowego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Starachowicach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do Pani Agnieszki Jary 

Głównego Specjalisty w Biurze Polityki Społecznej i Zdrowia o przedstawienie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

Pani Agnieszka Jary przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że powyższy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz 

Komisję Zdrowia i Polityki Społecznej. 

Wobec braku pytań do projektu powyższej uchwały Przewodnicząca 

Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wskazania 

przedstawicieli podmiotu tworzącego do składu komisji konkursowej 

przeprowadzającej konkurs na stanowisko Zastępcy Dyrektora ds. 

leczniczych Powiatowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Starachowicach. 

W przeprowadzonym głosowaniu, Rada Powiatu przy głosach 12 „za”, 3 

„przeciw” i 4 „nieobecnych” podjęła przedmiotową uchwałę Nr 

XLVI/379/2022 Rady Powiatu w Starachowicach w sprawie wskazania 

przedstawicieli podmiotu tworzącego do składu komisji konkursowej 

przeprowadzającej konkurs na stanowisko Zastępcy Dyrektora ds. 

leczniczych Powiatowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Starachowicach. 

Treść powyższej uchwały wraz z wynikami głosowania imiennego        

stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 



Ad. 3g) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/292/2021 

Rady Powiatu w Starachowicach z dnia 29 grudnia 2021r. w sprawie 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Starachowickiego na rok 2022. 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do Pani Agnieszki Jary 

Głównego Specjalisty w Biurze Polityki Społecznej i Zdrowia o przedstawienie 

projektu uchwały. 

Pani Agnieszka Jary przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że powyższy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz 

Komisję Zdrowia i Polityki Społecznej. 

Wobec braku pytań do projektu powyższej uchwały Przewodnicząca 

Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXXVII/292/2021 Rady Powiatu w Starachowicach z dnia 29 grudnia 2021r. 

w sprawie rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Starachowickiego na rok 2022. 

W przeprowadzonym głosowaniu, Rada Powiatu przy głosach 17 „za” i 

4 „nieobecnych” podjęła przedmiotową uchwałę Nr XLVI/380/2022 Rady 

Powiatu w Starachowicach w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/292/2021 

Rady Powiatu w Starachowicach z dnia 29 grudnia 2021r. w sprawie 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Starachowickiego na rok 2022. 

Treść powyższej uchwały wraz z wynikami głosowania imiennego        

stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3h) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/312/2022 Rady 

Powiatu w Starachowicach z dnia 24 marca 2022r. w sprawie podziału 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do Pana Wiesława 

Daszkowskiego Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie o 

przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Wiesław Daszkowski przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że powyższy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz 

Komisję Zdrowia i Polityki Społecznej. 



Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję, w której glos zabrali: 

 Radna Agnieszka Kuś zapytała czy wspólnoty mieszkaniowe mogą 

składać wnioski o dofinansowanie do windy dla niepełnosprawnych. 

 Pan Wiesław Daszkowski odpowiedział, że tak, z tym, że to jest oddział 

wojewódzki PFRON-u. Natomiast w PCPR przyjmowane są wnioski 

tylko od indywidualnych klientów. 

W związku z brakiem dalszych pytań do projektu uchwały 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XL/312/2022 Rady Powiatu w Starachowicach z dnia 24 

marca 2022r. w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

W przeprowadzonym głosowaniu, Rada Powiatu przy głosach 17 „za” i 

4 „nieobecnych” podjęła przedmiotową uchwałę Nr XLVI/381/2022 Rady 

Powiatu w Starachowicach w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/312/2022 

Rady Powiatu w Starachowicach z dnia 24 marca 2022r. w sprawie podziału 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Treść powyższej uchwały wraz z wynikami głosowania imiennego        

stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3i,j) 

Podjęcie uchwał w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Starachowickiego na 2022 rok oraz w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu na lata 2022-2029. 

Projekty powyższych uchwał stanowią załączniki                                  

Nr 19,20,21 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca zwróciła się z prośba do Pani Magdaleny Zawadzkiej 

Skarbnika Powiatu o przedstawienie powyższych projektów uchwał wraz z 

autopoprawką – łącznie. 

Pani Magdalena Zawadzka Skarbnik Powiatu przedstawiła projekty 

uchwał zgodnie z załącznikami do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Poinformowała, iż powyższe projekty uchwał 

zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Budżetu i Finansów oraz 

Komisję Zdrowia i Polityki Społecznej. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję, w której glos zabrali: 

 Radna Danuta Kępa zadała pytanie dotyczące projektu w Zespole 

Szkół Zawodowych Nr 1 i przeniesienia środków na ten rok w związku 

z propozycja wyjazdu – czym to było podyktowane i czego dotyczył w/w 

projekt. 

 Wicestarosta Dariusz Dąbrowski zaproponował, aby informacje 

dotyczące zmian w projekcie zostały przesłane Radnej Danucie Kępie   



na piśmie. Zmiana dotyczy harmonogramu realizacji projektu. 

Przyspiesza pewne zadania dot. wymiany młodzieży, które realizuje 

szkoła. Zaplanowane działania, które miały być realizowane w roku 

przyszłym są realizowane wcześniej. Nie zmienia to jednak sposobu 

finansowania, otrzymywana jest refundacja. Środki angażowane są na 

etapie wydatkowania po czym składany jest wniosek i otrzymywana 

refundacja. 

 Radna Danuta Kępa dodała, iż jakiś powód tego przeniesienia musiał 

być. 

 Wicestarosta Dariusz Dąbrowski dodał, iż pełnomocnictwo dotyczące 

realizacji projektu ma Dyrektor szkoły i powód tej zmiany nie był 

szczegółowo analizowany. Odpowiedź szczegółowa zostanie przesłana 

na piśmie. 

W związku z brakiem dalszych pytań do projektu uchwały 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Powiatu Starachowickiego na 2022 rok. 

W przeprowadzonym głosowaniu, Rada Powiatu przy głosach 18 „za” i 

3 „nieobecnych” podjęła przedmiotową uchwałę Nr XLVI/382/2022 Rady 

Powiatu w Starachowicach w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Starachowickiego na 2022. 

Treść powyższej uchwały wraz z wynikami głosowania imiennego        

stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu na lata 

2022-2029. 

W przeprowadzonym głosowaniu, Rada Powiatu przy głosach 18 „za” i 

3 „nieobecnych” podjęła przedmiotową uchwałę Nr XLVI/383/2022 Rady 

Powiatu w Starachowicach w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu na lata 2022-2029. 

Treść powyższej uchwały wraz z wynikami głosowania imiennego        

stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

W tym miejscu Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach 

sesji. 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

Ad. 3k) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do 

Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Gmin Cysterskich. 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 24 do niniejszego protokołu. 



Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do Pani Katarzyny 

Szyderskiej Kierownika Biura Rozwoju Powiatu o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Pani Katarzyna Szyderska przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że powyższy projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Edukacji, Kultury, Kultury 

Fizycznej i Promocji Powiatu oraz Komisję Budżetu i Finansów. 

Wobec braku pytań do projektu powyższej uchwały Przewodnicząca 

Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie do Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Gmin Cysterskich. 

W przeprowadzonym głosowaniu, Rada Powiatu przy głosach 17 „za” i 

4 „nieobecnych” podjęła przedmiotową uchwałę Nr XLVI/384/2022 Rady 

Powiatu w Starachowicach w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do 

Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Gmin Cysterskich. 

Treść powyższej uchwały wraz z wynikami głosowania imiennego        

stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

Ad. 4 

Informacja dotycząca działalności kontrolnej Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Środowiska w Kielcach na terenie Powiatu 

Starachowickiego. 

Informację stanowi załącznik Nr 26 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że przedmiotowy materiał został 

zamieszczony w aplikacji eSesja oraz, że powyższy projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Rozwoju 

Gospodarczego. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję, w której glos zabrał 

Wicestarosta Dariusz Dąbrowski, który poruszył temat obiektu zwanego 

„Elaboracja”, składowiska odpadów i pożarów jakie tam wystąpiły w 2016 

roku. Poinformował, że z niepokojem  przyjęty został fakt, że w grudniu 2016 

odkopano tam dziesiątki odpadów pospolitych, prostych i kilkadziesiąt ton 

kineskopu z uszkodzonych telewizorów czy monitorów. Niestety na dzień 

dzisiejszy powiat nie ma nadzoru nad tym terenem i nie uczestniczy w 

procedurach z tym związanych. Niepokojące jest to, że od 6 lat trwają już 

postępowania karne i nie wiadomo w jakim stanie są te materiały, które 

zostały tam odkryte. W 2016 roku Komenda Straży Pożarnej zabezpieczyła te 

najgorsze odpady folią ale jeśli ta folia nie została zmieniona to można się 

domyślać, że na dzień dzisiejszy jej tam nie ma. Wicestarosta zwrócił się z 

prośbą o podanie informacji czy w ramach nadzoru Wojewódzkiego 

Inspektoratu Środowiska podejmowane są kroki zmierzające do ograniczenia 

skażenia terenu , ponieważ położenie tego składowiska , powoduje, iż wiele 



cieków wodnych spływających do rzeki Kamiennej może przyjąć te odpady co 

grozi jej skażeniem.  W 2016 roku powiat występował o przeprowadzenie 

analizy wód wypływających z „Elaboracji”. Na tamtą chwilę Inspektorat nie 

potwierdził, by jakiekolwiek skażenie wystąpiło. Nastąpił duży upływa czasu 

a zagrożenia się niebezpieczne. W trosce o bezpieczeństwo mieszkańców 

powiat powinien podjąć jakieś działania. Niestety powiat nie ma tam prawa 

wstępu ale Wojewódzki Inspektor ma dlatego prośba o informację jaki jest 

obecnie stan zabezpieczenia tego obiektu. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że pisemne zapytanie zostanie 

przesłane do Inspektora Ochrony Środowiska w Kielcach. 

Wobec braku dalszych pytań do powyższej informacji Przewodnicząca 

Rady stwierdziła, iż Rada Powiatu zapoznała się z informacją dotycząca 

działalności kontrolnej Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w 

Kielcach na terenie Powiatu Starachowickiego. 

Ad. 5 

Informacja o sytuacji finansowej Powiatowego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Starachowicach. 

Informację stanowi załącznik Nr 27 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do Pani Magdaleny Moskal, 

głównej księgowej Powiatowego zakładu Opieki Zdrowotnej w Starachowicach 

o przedstawienie informacji. 

Pani Magdalena Moskal przedstawiła powyższą informację. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że powyższy materiał został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję 

Zdrowia i Polityki Społecznej.  

Wobec braku pytań do powyższej informacji Przewodnicząca Rady 

Powiatu poddała pod głosowanie informację o sytuacji finansowej 

Powiatowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Starachowicach. 

W przeprowadzonym głosowaniu, Rada Powiatu przy głosach 18 „za” i 

3 „nieobecnych” przyjęła informację o sytuacji finansowej Powiatowego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Starachowicach. 

Treść powyższej informacji wraz z wynikami głosowania imiennego        

stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

Ad. 6 

Sprawozdanie Starosty Starachowickiego z prac Zarządu Powiatu 

pomiędzy sesjami. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą do Starosty Piotra 

Ambroszczyka o przedstawienie sprawozdania. 



Starosta Starachowicki przedstawił sprawozdanie z prac Zarządu 

pomiędzy sesjami. 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 29 do niniejszego protokołu. 

 Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję, w trakcie której głos zabrali: 

 Radna Agnieszka Kuś zadała pytanie czy skoro partnerem projektu 

„Razem Bezpieczniej” jest gmina Brody to czy inne gminy też będą 

uczestniczyły w realizacji tego projektu czy nie chciały w nim 

uczestniczyć? 

 Starosta Piotr Ambroszczyk poinformował, iż wybrano gminę Brody ze 

względu na Lubienie i wydarzenie, które tam miało miejsce. Dodał, iż 

projekt był w tym roku bardzo późno ogłoszony i było 5-6 dni na 

przygotowanie grantu i zostało założone, że głównym działaniem w tym 

projekcie będzie modernizacja przejścia dla pieszych przy ul. 

Piłsudskiego, ponieważ jest bardzo potrzebne. W ramach działań 

towarzyszących została ujęta Lubienia oraz szkolenia pierwszej pomocy 

dla pracowników w gminie Brody i w gminie Starachowice oraz 

spotkania profilaktyczne dla młodzieży, seniorów. 

 Radna Agnieszka Kuś skierowała pytania do Pana Starosty Piotra 

Ambroszczyka :  

 W jakim charakterze uczestniczył w spotkaniu w Urzędzie 

Marszałkowskim dotyczącym strzelnicy. 

 Czy został napisany bądź czy jest zamiar napisania z 

Prezydentem listu do Ministra Obrony Narodowej oraz gdzie 

będzie planowana jednostka wojskowa. 

 Kto złożył wniosek i kto dostał dofinansowanie na wiadukt, 

ponieważ w mediach i przestrzeni publicznej pojawiają się 

sprzeczne informacje, że wniosek był składany wspólnie z gminą.  

 Starosta Piotr Ambroszczyk zaczął odpowiedź od ostatniego pytania. 

Poinformował, iż żeby złożyć wniosek w ramach V edycji Polskiego 

Ładu została zawarta umowa ze Specjalną Strefą Ekonomiczną 

Starachowice S.A. i z Miastem Starachowice. To jest element, dla 

ktorego można to traktować jako wniosek wspólny, ponieważ dotyczy 

realizacji zadań trzech podmiotów. Jeśli chodzi o samo złożenie 

wniosku to wnioskodawca mógł być jeden i był nim powiat 

starachowicki, który występował w imieniu własnym ale też miasta i 

strefy, co wynika z opisu przedmiotu projektu. Formalnym 

wnioskodawcą był powiat starachowicki i on otrzymał dotację.  

W temacie wizyty w Urzędzie Marszałkowskim Starosta poinformował, 

iż poczynił rozpoznania w kierunku możliwości utworzenia jednostki 

wojskowej w Starachowicach. Na tą chwilę rozważa umieszczenie 

jednostki wojskowej w Starachowicach 10 Brygada Świętokrzyska 

Obrony Terytorialnej  oraz inne rodzaje Sił Zbrojnych Wojska 

Polskiego. List intencyjny z prośbą o utworzenie jednostki dotarł już do 

Ministra Obrony Narodowej. Na tą chwilę informacja o miejscu   



położenia nie jest dla opinii publicznej, są to północno-zachodnie 

części miasta, gdzie niekoniecznie są one własnością samorządów. 

Ministerstwo otrzymało wykaz działek, mapy geodezyjne, wypisy z 

rejestrów gruntów co poszło do analizy. Jeżeli Ministerstwo będzie 

zainteresowane to będzie szansa na stworzenie czegoś dobrego. 

Starosta dodał, iż spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim dotyczyło 

strzelnicy, ponieważ funkcjonowanie strzelnicy jest warunkiem 

koniecznym, aby wojsko „przyszło” do Starachowic. Wicemarszałek,  

dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich i pani wiceprezydent wspólnie 

doszli do wniosków, że jest problem. Na pewno część wału 

strzelniczego będzie trzeba przebudować. Miasto uważa, iż przyczyna 

powstała z budowy obwodnicy i to Zarząd Dróg Wojewódzkich 

powinien zlecić projekt. Natomiast Zarząd Dróg i Urząd Marszałkowski 

stoją na stanowisku, że to gmina powinna zrobić. Wcześniej było 

wiadomo jak będzie przebiegała droga, do czego nie było zastrzeżeń ale 

nie są znane rzędne, które okazały się decydujące, ponieważ droga 

będzie przechodziła ponad wałem strzelnicy co rodzi konieczność 

przeprojektowania jej. 

 Radna Agnieszka Kuś zadała pytanie odnośnie strzelnicy, czy jest to 

mowa o działce, która została sprzedana przez miasto. 

 Starosta Piotr Ambroszczyk poinformował, że jego rolą było staranie się 

o sprowadzenie wojska do Starachowic i nie wnikał w temat gruntów. 

 Radny Piotr Babicki zapytał o zwolnienia w MAN-ie. Czy będą to 

zwolnienia grupowe czy nie, ponieważ w przestrzeni publicznej są 

różne informacje na ten temat. Czy do Urzędu Pracy wpłynęła 

informacja od zarządu. Jeżeli taki wniosek nie wpłynął to można liczyć 

na to, że ten proces zwolnień będzie rozłożony w czasie. 

 Starosta Piotr Ambroszczyk poinformował o odbytym spotkaniu z 

dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy. Informacje jakie zostały 

uzyskane to takie iż, 860 osób jakie Firma MAN chce zredukować to  

500 osób  to pracownicy agencji pośrednictwa pracy czyli nie są to 

osoby bezpośrednio zatrudnione przez firmę MAN. Z pozostałych 360 

osób to 200 osób to są osoby, którym kończą się umowy z końcem 

bądź początkiem roku. 160 osób to są umowy na czas nieokreślony i 

będzie to ta właściwa redukcja. Biorąc pod uwagę zapisy, Firma MAN 

ominie chyba zapisy zwolnień grupowych. Do połowy grudnia Zarząd 

firmy ma odpowiedzieć ile będzie osób zwalnianych, jakie to będą 

zawody, ilu będzie mieszkańców gminy Starachowice, ile powiatu 

starachowickiego, ilu mieszkańcach innych powiatów. Firma ze swojej 

strony przedstawiła tez rozwiązania alternatywne czyli oferta pracy w 

Niepołomicach czy na Słowacji. Drugim wariantem jest MAN w 

Niemczech, gdzie proponują czasową umowę na 3-4 miesiące. Firma 

MAN prowadzi również rozmowy z PKC Group i hala na 300 osób jest 

już gotowa, aby PKC w pierwszej kolejności mogło przyjąć te osoby z 

MAN-a. Dyrektor Jarosław Nowak poinformował iż 200 miejsc pracy 

jest codziennie dostępnych. Są też Firmy, które czekają na zwolnienia 



pracowników MAN-a, aby zatrudnić wykwalifikowanych pracowników. 

Starosta poinformował, że na pewno będzie problem z zatrudnieniem 

ale ma nadzieję , że jednak część osób znajdzie zatrudnienie i będzie 

czynił starania, aby mieszkańcy nie opuszczali naszego powiatu. 

Poinformował również, iż członkini zarządu MANa potwierdziła, iż w 

planach długofalowych,  produkcja na zadeklarowanym poziomie 

pozostanie w Starachowicach.  

 Radny Ryszard Nowak poinformował, iż mieszkańcy gminy Mirzec 

pracujący licznie w MAN-ie, pytają co może zrobić rada powiatu w tej 

sytuacji. Apeluje, aby jednak zwolnienia były formalnie uznane jako 

grupowe. Dodał, że jest wiele firm, które współpracują z MAN-em co 

jest współwiążące z sytuacją.  

 Starosta Piotr Ambroszczyk dodał, iż żadne formalne stanowisko o 

zwolnieniach grupowych, żadna informacja do Powiatowego Urzędu 

Pracy nie wpłynęła. Do ministra gospodarki wpłynęło pismo z 

informacją, że firma będzie likwidowała daną ilość miejsc pracy ale nie 

jest to formalne zawiadomienie. Są przypuszczenia, że firma będzie 

próbowała obejść proces zwolnień grupowych. Dyrektor Jarosław 

Nowak będzie pilnować sytuacji i prosił o przekazanie informacji do 

opinii publicznej, iż Powiatowy Urząd Pracy dysponuje dużymi 

środkami na otwieranie działalności gospodarczej a gdyby ich brakło to 

Wojewódzki Urząd Pracy tez posiada rezerwy, które w razie potrzeb 

mogą zostać przesunięte do Starachowic. 

 Radny Piotr Babicki dodał informację, iż MAN otrzymał 4 zezwolenia 

strefowe, które były wykorzystywane ale w ramach ich realizacji 

przedsiębiorca zobowiązuje się do poniesienia nakładów 

inwestycyjnych ale także do zatrudnienia i utrzymania zatrudnienia 

przez kolejny okres czasu. Jest to bardzo istotny instrument, który nie 

pozwala na wycofanie się z działalności w Starachowicach co daje 

trochę stabilizacji w tym trudnym czasie. 

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

Ad. 7 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 

 Radny Ryszard Nowak poinformował, o uzyskaniu informacji od 

Urzędu Wojewódzkiego  o tym, że nabory na uruchomienie linii 

komunikacyjnej są w listopadzie/grudniu a zależałoby mu aby te linie 

komunikacyjne uruchomić od 1 stycznia 2024roku. W ogłoszeniu 

zamieszczonym przez Starostwo to jest marzec 2024 rok. Wyjaśnił, iż 

roczny wymóg ogłoszenia zostałby zachowany.  



 Starosta Piotr Ambroszczyk poinformował, iż zleci dyrektorowi 

Komunikacji, aby to sprawdził i jeżeli nie będzie formalnych 

problemów to data zostanie zmieniona i ogłoszenie zostanie na nowo 

dodane. 

Ad. 8  

Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu. 

 Przewodnicząca Rady Bożena Wrona poinformowała, iż Sekretarz 

obrad zapoznał się z treścią protokołu Nr XLV/2022. W przeprowadzonym 

głosowaniu, Rada Powiatu przy  18 głosach „za” i 3 „nieobecnych” przyjęła 

powyższy protokół. 

Ad. 9 

Ustalenie terminu kolejnej sesji Rady Powiatu. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Bożena Wrona, poinformowała, że 

kolejna sesja zgodnie z planem pracy Rady Powiatu, odbędzie się 29 grudnia 

2022roku. 

Tematyką sesji będzie:   

Uchwalenie budżetu powiatu starachowickiego na rok 2023 i Wieloletniej 

Prognozy Finansowej powiatu starachowickiego. 

Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu na pierwsze półrocze  

2023 roku. 

Przyjęcie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 rok. 

Przyjęcie planu pracy Rady Powiatu na 2023 rok. 

Ad. 10 

Zakończenie obrad. 

 Wobec wyczerpania całości porządku obrad Przewodnicząca Rady 

Bożena Wrona o godzinie 10:59 zamknęła obrady XLVI sesji Rady Powiatu. 

Na tym Protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodnicząca Rady 

                                                                             Bożena Wrona 

   Sekretarz Obrad 

Dariusz Stachowicz 

 

Protokołowała: 

Anna Flakiewicz 



Dokładny zapis przebiegu obrad znajduje się na stronie: 

https://esesja.tv/transmisja/31558/xlvi-sesja-rady-powiatu-w-starachowicach-z-

dnia-24112022r.htm 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 


